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Protokół nr XVI/16 

sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 9 lutego 2016 r. o godz. 16:00 w sali sesyjnej 

Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, wicestarostę kościańskiego Stefana 

Stachowiaka, Burmistrza Śmigla, zastępcę Burmistrza Śmigla, pracowników Urzędu, 

kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i przewodniczących 

Zarządów Osiedli, radcę prawnego, mieszkańców Gminy oraz przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XVI sesji Rady Miejskiej Śmigla 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej Śmigla. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

- Rewizyjnej,  

- Finansowo-Gospodarczej, 

- Spraw Społecznych, 

- Planowania i Rozwoju, 

- Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

8.  Interpelacje i zapytania radnych. 

9.  Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie powołania Pełnomocnika ds. Realizacji Projektu (Measure Authorising 

Officer – MAO) oraz Zastępcy Pełnomocnika ds. Realizacji Projektu (Zastępca 

MAO) z Funduszu Spójności, współfinansowanego przez Unię Europejską, pn. 

„Kompleksowe zagospodarowanie ścieków w zlewni rzeki Obry - Gmina Śmigiel”, 

2) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/318/2001 Rady Miejskiej Śmigla z dnia                       

10 kwietnia 2001 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w Koszanowie, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Powiatu Kościańskiego 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Śmigiel, położonych w Starym 

Białczu i Nowym Białczu, 

4) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                          

na lata 2016 – 2025, 

5) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016. 

11.    Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

12.  Odpowiedzi na zapytania.  

13.  Wolne głosy i wnioski. 

14.  Zakończenie sesji. 
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Ad.3. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XV sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 Następnie Przewodniczący przekazał zebranym informację dotyczącą pism jakie 

wpłynęły do Biura Rady:  

 kilka z RIO i dotyczyły podjętych uchwał,  

 pismo dotyczące udostepnienia drogi w Spławiu, które zostało skierowane na komisję 

planowania, 

 pismo dotyczące nadania numeru porządkowego dla działki położonej w Koszanowie, 

które także skierowano na komisje planowania, 

 pismo dotyczące budynku przy ul. Matejki – załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący Rady zauważył, że budynek, o którym mowa w piśmie jest 

budynkiem wspólnoty mieszkaniowej. W naszej gminie nie ma uchwały o udzielaniu 

pomocy finansowej dla budynków będących własnością prywatna. Po analizie sprawy 

zaproponował aby skierować tę sprawę do rozpatrzenie przez Komisję Spraw 

Społecznych, jednocześnie zwrócił się o przekazanie do Rady planu remontów na 

bieżący rok. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję skierowania pisma do 

Komisji Spraw Społecznych. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Pismo zostanie przekazane.  

 

Ad.5. 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

Pani Burmistrz poinformowała, że sprawozdanie radnym zostało przesłane i jeśli są do niego 

pytania to udzieli na nie odpowiedzi.  

Radny Alfred Splisteser  poprosił o udzielenie bardziej szczegółowej informacji na 

temat pkt. 33 dotyczącego spotkania w sprawie kolędowania z gwiazdami w 2016 roku. 

Pani Burmistrz poinformowała, że w tym roku „kolędowanie z gwiazdami” odbędzie 

się w naszej gminie, zaplanowano termin 19 grudnia. Głównym organizatorem jest 

Stowarzyszenie Oliwskie Słoneczko z Libinia. 
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Radny Lech Żak zapytał o wydane zarządzenie dotyczące powołania Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz o przybliżenie pkt.12. 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że zmienił się skład osobowy komisji. W miejsce byłego 

Kierownika Posterunku Policji Pana Krzysztofa Kuciaka powołano obecnego Pana Gwidona 

Kaczmarka. Jeśli chodzi o spotkanie ze starostą to dotyczyło remontu dróg, informację 

przedstawi wicestarosta. 

Wicestarosta Stefan Stachowiak wyjaśnił, że zaplanowano 7 rożnych inwestycji, na 

które można było złożyć wniosek o dofinansowanie z różnych źródeł. Złożono dwa wnioski, 

niestety w pierwszej fazie rozpatrywania nie znalazły się one na liście. Po złożonym przez nas 

odwołaniu jeden jest na 20 miejscu, a drugi na 25. Jest nikła więc szansa na to, że po 

przetargach zostanie taka pula środków na nasz wniosek. Wspólnie postanowiliśmy, że 

powtórzymy ten wniosek w tegorocznym rozdaniu. Wystąpiliśmy także do Marszałka o 

informację za co dostaliśmy punkty, po to by wiedzieć gdzie musimy projekt dopracować. 

Wicestarosta przekazał, że droga S5 została wpisana przez Marszałka jako droga TNT przez 

co nasz projekt ma zwiększone szanse na dofinansowanie z WRPO, gdyż połączy się z 

węzłem TNT. Wnioski te przesunęły się więc o rok i musimy odłożyć je w czasie.  

Przewodniczący Rady zauważył, że najbardziej uczęszczana drogą w Gminie – co 

sprawdzono badaniami – jest droga Stare Bojanowo – Śmigiel. Jest to ważna droga w sieci 

dróg w Gminie i nadaje się także do remontu. 

Wicestarosta przyznał, że jest to ważna droga i może warto byłoby pomyśleć o niej już 

teraz ale z własnych środków gdy będziemy mieć kosztorys.  Wspólnie można spróbować, 

gdyż realna szansa na dofinasowanie tego projektu to 2018 rok.  

Radna Arleta Adamczak – Puk zapytała o spotkanie dotyczące termomodernizacji 

Centrum Kultury w Śmiglu. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że nie ma na razie żadnych ustaleń, przygotowywana 

jest dokumentacja do wniosku by spełniał on wymogi  stawiane przez Marszałka. 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał Klem prosił o przybliżenie pkt. 24 dotyczącego 

spotkania z dyrektorami szkół, a w szczególności czy na tym spotkaniu omawiano sprawę 

sześciolatków bo jest to poważny problem dla samorządów. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że spotkanie prowadziła Pani Sekretarz, gdyż to ona 

jest odpowiedzialna za sprawy oświaty. „Dyskutujemy na te tematy i nadal będziemy” 

problem sześciolatków jest dość duży, ale jest do rozwiązania i będziemy o tym rozmawiać na 

komisji. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał, o pkt 30, a w szczególności o przybliżenie 

szczegółów tegorocznych Dni Śmigla. 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że nie chce jeszcze zdradzać szczegółów. Będą trwały trzy 

dni od 20 maja do 22 maja, część imprez odbędzie się na targowisku a cześć na wiatrakach. 

Przewodniczący Rady dodał, że odbyło się jedno spotkanie w tym temacie, kolejne 

poświęcone będzie szczegółom. Następnie zapytał o zarządzenie dot. powołania 

administratora bezpieczeństwa informacji i o zarządzenie dotyczące zamian WPF. 

Pani Burmistrz wyjaśnił, że przepisy nakładają na Urząd posiadanie takiego 

administratora i powołano na to stanowisko Panią Sekretarz. Natomiast odnośnie WPF 

odpowie Pan Skarbnik. 

Skarbik wyjaśnił, że dopasowano zapisy WPF w zakresie zadania dotyczącego 

kanalizacji Glińska i Bronikowa. 

Radny Lech Żak zapytał czy WPF można zmieniać zarządzeniem ? 

Skarbnik odpowiedział, że tak pod warunkiem, że nie rusza się przedsięwzięć. 

 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 
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Następnie Wicestarosta przekazał jakie inwestycje wykonano w powiecie kościańskim w 

2015 roku i na co przekazano środki z budżetu. 

 Szpital – inwestycje na oddziałach, pozostał do remontu budynek dawnej chirurgii.          

W 2016 roku planuje się przeznaczyć kwotę 1 mln 800 tys. zł. W rankingu szpitali w 

województwie szpital kościański znalazł się na liście 7 szpitali posiadających 

certyfikat. Ostatnim etapem inwestycji będzie budowa lotniska w 2017 roku. 

 Oświata – szkoła specjalna – dostosowanie do standardów. Budowa hali                    

widowiskowo – sportowej przy zespole szkół to koszt ok. 7 mln. zł. Jest to hala o 

powierzchni boiska 1000 m 
2
 ponadto 2 małe salki. Kolejną dużą inwestycja jest 

budowa internatu przy Zespole Szkół w Nietążkowie, która być może do końca marca 

się zakończy. Obecnie odbył się przetarg na wyposażenie. Ponadto w projekcie 

przewidziane jest także zagospodarowanie terenu przy budynku. 

 Drogi – zrobiono następujące drogi: Widziszewo – Gniewowo, Czempiń – Iłowiec, 

Lubiń, Śmigiel – Poladowo oraz  ulice: Wielichowską w Kościanie, Kosynierów w 

Kościanie. 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie informacji i prosił o zgłaszanie 

pytań jeżeli takie są. 

Sołtys Parska Ryszard Olejnik zapytał czy planowany jest remont drogi do Parska? 

Wicestarosta odpowiedział, że powiat nie zapomina o Parsku, choć obecnie planowane 

są inne drogi. Wszystko zależy od posiadanych środków.  

Radny Krzysztof Łączny zapytał o drogę w Starej Przysiece Drugiej gdzie obecnie jest 

wyłożony destrukt. 

Wicestarosta wyjaśnił, że Zarząd dróg ma to ujęte w planach choć nie wyznaczono 

terminu. 

Radna Anna Jaworska wyraziła zadowolenie z drogi Kobylniki – Nowy Białcz i 

zapytała o drogę w Brońsku. 

Wicestarosta wyjaśnił, że kosztorys na Brońsku wyszedł ponad 700 tys. czyli 

znacząco. propozycja wyszła aby skierować wniosek do WRPO i połączyć drogę nie z 

Nadolnikiem tylko z Brońskiem. Jeżeli nie uda się pozyskać środków z WRPO to będziemy 

ubiegać się o środki na ta drogę z szchetynówek. 

Radny Alfred Splisteser zapytał czy można na drodze Wonieść – Gniewowo 

wyrysować poziome pasy, ponieważ na tym odcinku często występują mgły co utrudnia 

poruszanie się a takie pasy byłyby ułatwieniem. 

Wicestarosta wyjaśnił, że  jest to droga o szerokości 5,1m, a zgodnie                                   

z rozporządzeniem na drodze o szerokości  powyżej 5,5 m można namalować poziome pasy. 

Wyrysowanie ich w tej chwili byłoby niezgodne z rozporządzeniem. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Ad. 7. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań 

przewodniczących komisji.  

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

 Rewizyjnej – przedstawił Przewodniczący komisji radny Krzysztof Łączny.      

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

 Finansowo Gospodarczej – przedstawiła przewodnicząca komisji radna 

Adamczak –  Puk  Arleta. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 Spraw Społecznych – przedstawił przewodniczący komisji radny Lech Żak. 
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

 Planowania i Rozwoju – przedstawił przewodniczący komisji radny Sławomir   

Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Pytań nie 

było. 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił przewodniczący 

komisji radny Alfred Splisteser. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu.  Pytań nie było. 

 

Ad.8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Michał Skrzypczak zapytał o sprawę kopalni żwiru w Nietążkowie. Czy ta 

kopalnia będzie uruchomiona? 

Radny Lech Żak zadał następujące pytania: 

1) Kto będzie realizował program 500+, czy gmina czy OPS? 

2) Czy przewidziane jest interwencyjne zatrudnienie pracowników do prac 

porządkowych tak jak to było co roku? 

3) Prośba o przedłożenie planu remontów na 2016 rok oraz o informacje co dzieje się 

z pustostanami jakie komisja odwiedziła w roku poprzednim? 

4) Czy wiadomo jak będzie przebiegała droga S5 przez Czacz i informacja na temat 

realizacji przedsięwzięcia. 

5) Czy wiadomo coś odnośnie drogi wojewódzkiej w Czaczu – ul. Wielichowska. 

6) Czy już do końca wyjaśniono sprawę w Parsku – dotyczy drogi i rowu, 

odtworzenia granic. 

7) Pytanie do Pani Prezes – czy było w ostatnim czasie wykonywane badania 

odnośnie jakości wody w Czaczu, ponieważ z obserwacji można sądzić, że jakośc 

spadł? 

Radny Sławomir Grzelczyk zadał następujące pytania: 

1) Czy coś się dzieje odnośnie pisma złożonego do Burmistrza Śmigla w sprawie 

nieprzyjemnych zapachów jakie wydobywają się przy przepompowni w Spławiu? 

2) Czy na ul. Iwaszkiewicza zakończono już prace? Jaki był kosztorys i ile 

kosztowało faktycznie? 

3) Dlaczego na toalety wytypowano budynek przy ul. Kościuszki, a nie przy                    

ul. Szkolnej. Ile kosztował remont i jak jest rozwiązana sprawa utrzymania 

czystości w tych toaletach? 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie zgłoszono. 

 

W tym momencie obrad o godz. 17:15 Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 17:30. Na sali obecnych 14 radnych. Salę opuścił radny 

Włodzimierz Drótkowski. 
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Ad.10. 

 

Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie powołania Pełnomocnika ds. Realizacji Projektu (Measure 

Authorising Officer – MAO) oraz Zastępcy Pełnomocnika ds. Realizacji Projektu 

(Zastępca MAO) z Funduszu Spójności, współfinansowanego przez Unię 

Europejską, pn. „Kompleksowe zagospodarowanie ścieków w zlewni rzeki Obry - 

Gmina Śmigiel”, 

 

Projekt uchwały przedstawił zastępca Burmistrza Śmigla – Marcin Jurga, który 

wyjaśnił, że Gmina Śmigiel realizuje projekt pn. „Kompleksowe zagospodarowanie ścieków 

w zlewni rzeki Obry – Gmina Śmigiel” współfinansowany ze środków Unii Europejskiej z 

Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowiska na lata 

2007 – 2013. Ministerstwo Środowiska (Instytucja Zarządzająca) i NFOŚiGW zobowiązują 

beneficjenta, w tym wypadku Gminę Śmigiel, do powołania Pełnomocnika ds. Realizacji 

Projektu, który po przejściu pozytywnie procesu weryfikacji jest zatwierdzany przez 

Sektorowego Urzędnika Zatwierdzającego w Ministerstwie Środowiska. W związku z 

planowanym odejściem osoby pełniącej funkcję Measure Authorising Officer – MAO na 

emeryturę proponuje się powołanie nowych osób na pełnienie ww. funkcji, które będą 

zobowiązane ukończyć z pozytywnym wynikiem postępowanie weryfikacyjne prowadzone 

przez Ministerstwo Środowiska, tzn. zdać egzamin dotyczący zakresu obowiązków MAO. 

Wyjaśnił, że proponuje się jego osobę na to  stanowisko oraz  na Zastępcę Pełnomocnika ds. 

Realizacji Projektu Pana Tomasza Pawlaka.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska i poprosił 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska Alfred 

Splisteser przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XVI/115/16 w sprawie powołania Pełnomocnika ds. Realizacji Projektu (Measure 

Authorising Officer – MAO) oraz Zastępcy Pełnomocnika ds. Realizacji Projektu (Zastępca 

MAO) z Funduszu Spójności, współfinansowanego przez Unię Europejską, pn. 

„Kompleksowe zagospodarowanie ścieków w zlewni rzeki Obry - Gmina Śmigiel”. 

 

2) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/318/2001 Rady Miejskiej Śmigla z dnia                       

10 kwietnia 2001 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w Koszanowie, 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Kubiak – pracownik Urzędu, który wyjaśnił, 

że  zmiana Uchwały Nr XXVI/318/2001 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 10 kwietnia 2001 roku 

w sprawie nadania nazwy ulicy w Koszanowie została wywołana wnioskiem o nadanie 
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numeru porządkowego przez właścicieli działki zabudowanej budynkiem mieszkalnym, 

położonej przy byłym odcinku drogi krajowej nr 5, dla której nie jest nadana aktualnie nazwa 

ulicy. Wobec konieczności nadania nazwy ulicy dla rejonu wyżej wymienionej nieruchomości 

w Koszanowie na posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju Rady Miejskiej Śmigla 

zadecydowano o zmianie Uchwały XXVI/318/2001 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 10 

kwietnia 2001 roku w sprawie nadania nazwy ulicy Granicznej w Koszanowie w zakresie 

powiększenia obszaru ulicy Granicznej w Koszanowie o tereny byłej drogi krajowej nr 5 przy 

której położona jest przedmiotowa nieruchomość objęta wnioskiem o nadanie numeru 

porządkowego. Zmiana Uchwały XXVI/318/2001 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 10 kwietnia 

2001 roku w sprawie nadania nazwy ulicy Granicznej w Koszanowie w zakresie 

powiększenia obszaru objętego tą nazwą ulicy pozwoli w przyszłości uporządkować stan 

ewidencji numeracji porządkowej prowadzonej przez Burmistrza Śmigla dla tego terenu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XVI/116/16 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/318/2001 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 10 kwietnia 2001 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w Koszanowie. 

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Powiatu Kościańskiego 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Śmigiel, położonych w Starym 

Białczu i Nowym Białczu, 

 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Pan Rafał Szumacher i wyjaśnił, że  

Rada Powiatu Kościańskiego zamierza podjąć uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie od Gminy Śmigiel, w drodze darowizny nieruchomości położonych w obrębach Stary 

Białcz i Nowy Białcz, stanowiących drogę powiatową 3944P Nowy Białcz – Kobylniki i 

drogę powiatową 3584P Kotusz – Brońsko - Czacz. Przedmiotowe nieruchomości zarządzane 

są obecnie przez Zarząd Dróg Powiatowych w Kościanie a stanowią własność Gminy 

Śmigiel. W myśl art. 2a ust. 2 ustawy o drogach publicznych (tekst jednolity Dz.U. z 2015 r. 

poz. 460 ze zmianami) drogi wojewódzkie, powiatowe i gminne stanowią własność 

właściwego samorządu województwa, powiatu lub gminy. W związku z powyższym 

proponuje się zbyć nieruchomości wymienione w uchwale, stanowiące obecnie drogę 

powiatową, w drodze darowizny. Koszty podpisania aktu notarialnego i przygotowania 

dokumentów formalno-prawnych poniesie Powiat Kościański. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu dwóch komisji: Komisji Finansowo - Gospodarczej i  Planowania i Rozwoju. 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 



8 

 

Następnie Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Planowania i 

Rozwoju o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XVI/117/16 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Powiatu 

Kościańskiego nieruchomości stanowiących własność Gminy Śmigiel, położonych w Starym 

Białczu i Nowym Białczu. 

 

4) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                          

na lata 2016 – 2025, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski.  Wyjaśni, że w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2016-2025 dokonano zmiany w 

przedsięwzięciu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi 

Bronikowo i Glińsko”. Uaktualniono limity wydatków na w/w przedsięwzięcie, zgodnie z 

Uchwałą Nr XV/100/15 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 29 grudnia 2015 roku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na dofinansowanie „Budowy kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi 

Bronikowo i Glińsko”.  Pełen zakres zmian obrazuje załącznik nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. 

Dokonane zmiany wprowadzono zgodnie z wskazówkami jakie przekazała RIO na ostatnim 

posiedzeniu kolegium. 

Zastępca Burmistrza Śmigla dodał, że chodziło o refinansowanie tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i  poprosił przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XVI/118/16 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                          

na lata 2016 – 2025. 
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5) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016. 

 

Projekt uchwały omówił także Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski.  Wyjaśni, że 

zmiany polegają na: 

1) dochody  

a) zmienia się w rozdziale 80148 paragraf: jest 0830, ma być 0670 – dotyczy    

Przedszkola Samorządowego w Śmiglu  

2) wydatki  

a) w treści uchwały w paragrafie 6 ust. 2 zmienia się kwotę: jest 5.177.000 zł, ma być  

5.173.000 zł,  

b) w Załączniku Nr 3 do niniejszej uchwały „Zestawienie planowanych kwot dotacji  

udzielonych z budżetu w 2016 roku” wykreśla się pozycję numer 1 dotyczącą dotacji   

dla Powiatu Kościańskiego,  

c) w Załączniku Nr 4 do niniejszej uchwały „Plan wydatków majątkowych w roku  

2016” w rozdziale 75411 poprawia się błąd pisarski,  

d) dokonuje się przeniesień pomiędzy rozdziałami i paragrafami na wniosek  

kierownika jednostki organizacyjnej. 

  

Następnie Skarbnik Śmigla zgłosił autopoprawki do przedstawionego projektu 

uchwały – autopoprawki stanowię załącznik nr 11. 

Radny Lech Żak zapytał o wprowadzone do budżetu zadanie dot. budowy drogi 

powiatowej w miejscowości Bukówiec Górny do węzła Nietążkowo (S5). Wprowadzona 

kwota 176.000,00 zł jest na przygotowanie dokumentacji a inne gminy co zaproponowały? 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że każda gmina robi projekt na terenie swojej gminy a nasz 

odcinek to 6,5 km. 

Więcej pytań do zgłoszonych autopoprawek nie było. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zgłoszonych autopoprawek. 

 W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Autopoprawki przyjęto jednogłośnie. 

Pytań do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XVI/119/16 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 

2016. 
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Ad.11.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Na pytanie radnego Skrzypczaka udzieliła odpowiedzi Prezes Zakładu Wod –Kan. 

Wyjaśniła, że na początku ubiegłego roku firma BUDIMEX miała budować kopalnię. Na 

końcówce udało nam się doprowadzić do takiej sytuacji, że Zakład stał się stroną 

postepowania, gdyż kopalnia ma być usytuowana na obszarze 15 ha do głębokości 15 

pomiędzy dwoma ujęciami wody. Wtedy Burmistrz Śmigla wydał opinię, że do wydania 

zgody potrzebna jest jeszcze opinia RDOŚ. Do tej pory nie mamy jeszcze tej opinii. Istnieje 

realne niebezpieczeństwo, że ta kopalnia powstanie. Zakład nie jest decydującą stroną. 

Zauważyła jednak, że codziennie przychodzą jedna dwie osoby, zgłaszając że wysycha 

studnia. Powstanie tak dużej studni zagraża ujęciom wody, której jest mało, a ujęcia te 

zasilają Śmigiel.  

 Zastępca Burmistrza dodał, że firma BUDIMEX złożyła uzupełnienie raportu my 

czekamy na opinię RDOŚ i mamy  przedłużony termin na wydanie decyzji. 

Pytania radnego Żaka: 

1) Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz - 500 + będzie realizował OPS, wszystkie 

wątpliwości wyjaśnione zostaną na komisji. 

2) Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz – będą pracownicy zatrudnieni do prac 

interwencyjnych, w 2016 roku będzie to 7 osób. 

3) Na to pytanie odpowiedzi udzielił kierownik ZGKiM – Tomasz Pawlak. Plan 

remontów został złożony do Urzędu i obejmuje on wyłącznie budynki komunalne 

bez wspólnot mieszkaniowych, które mają własny fundusz remontowy, które same 

decydują co ma być remontowane. Pustostany natomiast, które komisja odwiedziła 

są zasiedlane sukcesywnie i w miarę posiadanych środków, jakie są na ich 

wyremontowanie. Jeżeli jest potrzeba szczegółowej informacji to może zostać taka 

złożona na piśmie. 

Przewodniczący Rady poprosił więc o przedłożenie planu remontów i informacji, 

które mieszkania zostały zasiedlone, ile jest pustostanów i zostanie to przekazane 

na Komisję Spraw Społecznych. 

4) Pani Burmistrz przekazała, że sprawdzana jest własność działek przy ul Polnej, 

które mieszkańcy chcą nabyć, gdyż nie wiadomo czy należą do skarbu Państwa 

czy ANR. Mieszkańcy dostaną odszkodowania ale trzeba już myśleć gdzie 

przesiedlić swe gospodarstwa. Natomiast wicestarosta odpowiedział na jakim 

etapie są prace. Trasa pozostała bez zmian, a firma która wygrała przetarg na 

zaprojektowanie i wykonanie  musi się trzymać w pasie drogowym. Na ten temat 

odbędzie się spotkanie 23 lutego.  Zaznaczył, że odszkodowanie dla mieszkańców 

będzie. Generalna Dyrekcja zwróciła się do samorządów o podjęcie stosownych 

działań aby w przypadku gdy na trasie S5 znajdą się grunty będące ich własnością 

to by je przekazać bez odszkodowania. Radny Żak wyjaśnił, że pyta o to gdyż 

mieszkańcy nie wiedzą kiedy zostaną wysiedleni, a obecnie przychodzą fachowcy 

robią pomiary a oni nic nie wiedzą. Starosta  na to odpowiedział, że firma ma czas 

na opracowanie dokumentacji do kwietnia przyszłego roku a kiedy przyjdą to nie 

wiadomo jednak elementem koniecznym jest podział działek. 

5) Pani Burmistrz wyjaśniła, że w sprawie drogi wojewódzkiej przebiegającej przez 

Czacz otrzymała pismo w sierpniu. W ubiegłym roku miała być opracowana 

dokumentacja w tej chwili nie wiemy na jakim etapie jest ta sprawa. Pani 

Burmistrz przekazał, że wybiera się do Marszałka i poruszy tą kwestię. 

6) Odpowiedź na to pytanie radny otrzyma na piśmie. 
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7) Na to pytanie odpowiedzi udzieliła Pani Prezes Zakładu Wod – Kan. Wyjaśniła, że 

woda badana jest zgodnie z harmonogramem, a obliguje do tego ustawa. 

Harmonogram badań wody ustala sanepid, który sam pobiera próbki wody – 

minimum raz w miesiącu i to ze wszystkich ujęć wody.  Niedawno na świetlicy w 

Czaczu odbyło się spotkanie z mieszkańcami i nikt nie zgłaszał pogorszenia 

jakości wody, które przez każdego może być różnie odbierane. 

Pytania radnego Grzelczyka: 

1) Sprawa już była przed Radą wyjaśniana. Każdy ściek „śmierdzi”. Założone zostały 

filtry węglowe w przepompowniach, ale niestety nie bardzo się sprawdziły. 

Przepompownia, o której mowa pompuje ściek z Wonieścia. Ściek płynie z 

określoną prędkością tak samo jak jego zapach i gdy wpada w rurę grawitacyjna to 

tylko możemy liczyć na spadek terenu co zgodnie z wymogami jest 2% na metrze. 

Tak samo zapach. W taki sposób to zostało zaprojektowane i w tym miejscu. 

Zmiana położenia przepompowni wiązałaby się z ogromnymi kosztami, a poza 

tym należy pamiętać, że jest trwałość projektu. 

Radny Grzelczyk przyznał, że błędy na etapie projektowania się zdarzają, ale 

może można coś poradzić, gdyż przepompownia znajduje się w parku w środku 

wioski. 

Wicestarosta podpowiedział, że można wydłużyć rurę, aby zapach wydobywał się 

wyżej. Tłocznie ścieków musiałyby być ale to na etapie projektowania. 

Pani Prezes wyjaśnił, że sprawdzi czy przedłużenie rury wymaga dodatkowych 

pozwoleń. 

2) Na to pytanie odpowiedział Zastępca Burmistrza Śmigla - Ulica Iwaszkiewicza 

jest ukończona w 90 % , był przestój z uwagi na pogodę. Kosztorys to 270 tys. zł. 

3) Pani Burmistrz odpowiedziała, że koszt remontu to ok. 11 tys. zł. Jeśli chodzi o 

miejsce to na ul. Szkolnej były większe toalety, budynek jest pod opieką ZGKiM i 

planuje się w tym miejscu zrobić garaże. Na ul. Kościuszki wyszło taniej. 

Radny Grzelczyk wyjaśnił dlaczego pyta - bo ludzie pytają, gdyż budynek                     

na ul. Szkolnej jest bliżej centrum. Co do samego kosztu to budynek jest mniejszy. 

Zapytał także co z ogrzewaniem? 

Po rozmowach z księdzem ogrzewanie jest pociągnięte razem wspólnie od 

ogrzewania kościoła. W budynku jest ogrzewanie podłogowe tylko po to by nie 

zamarzała woda.  

 

Ad.12.  

 

Odpowiedzi na zapytania sołtysów i przewodniczących osiedli – nie było. 

 

Ad.13. 

 

W tym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja 

planowana jest na dzień 22 marca – wtorek,  

Następnie radny Alfred Splisteser zaapelował do wicestarosty w sprawie pozwolenia 

używania łodzi motorowych na jeziorze Wonieść. Zaznaczył, że jezioro to jest Naturą 2000 a 

na dzień dzisiejszy nie ma tam żadnej kaczki ani łabędzi. Określone godziny do używania 

łodzi nie są przestrzegane przez pływających. 

Wicestarosta odpowiedział, że uchwała w tym temacie była podjęta z inicjatywy 

wędkarzy. Odbyło się kilka spotkań i wspólnie uzgodniono określone godziny. Wicestarosta 

zaznaczył, że lepszego rozwiązania nie da się wypracować a trzeba także zrozumieć te osoby, 

które chcą korzystać z jeziora. Rada powiatu uzgodniła, że jedno jezioro w powiecie mus być 
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udostępnione dla łodzi. Jeżeli natomiast zdarzają się przypadki niedotrzymywania 

określonych godzin należy zawiadomić policję. Wiadomo kto pływa po jeziorze gdyż łodzie 

należy zwodować i wpisać się do dzienniczka na przystani. 

Radny Lech Żak zapytał zastępcę Burmistrza Śmigla o pisma jakie dziś otrzymali 

sołtysi a dotyczą one potwierdzania mieszkańcom danej wioski, że są jej mieszkańcami na 

formularzu gdy pracują zagranicą. 

Zastępca Burmistrza Śmigla odpowiedział, że chodzi o druki na których sołtysi 

potwierdzają, że mieszkaniec jest mieszkańcem danej wioski do celów ubezpieczenia gdy 

dana osoba pracuje jako pomoc domowa czy ktoś inny zagranicą. W pkt. 6 sołtysi to robili 

choć tam jest oświadczenie osoby fizycznej i to ona może tam to poświadczyć. W związku z 

tym, że sołtysi to robili przeanalizowano to i uzgodniono z prawnikami, że tylko na kartce 

sołtys może złożyć takie oświadczenie, ale nie na tym druku. Tylko dla swojego 

bezpieczeństwa sołtysi nie powinni tego robić na tym druku. 

Radny Krzysztof Łączny zapytał wicestarostę o cenę wynajmu sali w Nietążkowie, 

dlaczego jest taka wysoka. Zauważył, że mieszkańcy nie będą z niej korzystać tylko z sal 

sąsiednich gmin gdzie cena za godzinę jest dużo niższa tak jak to było już wcześniej. 

Wicestarosta odpowiedział, że jest nowe podejście do VAT-u (może to potwierdzić 

Skarbnik) i dlatego jest ta zmiana. Sala ma być użytkowana od rana do wieczora, a część 

kosztów utrzymania sali ma wrócić do powiatu dlatego jest taka cena. Przeprowadzono 

analizę wynajmu sal w powiecie i jest proporcjonalna. Jest to duża sala potrzebne są 

sprzątaczki itd. do tego dochodzi VAT.  

 

Nikt więcej nie zabrała głosu. 

 

Ad.14. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano porządek sesji. Wobec tego 

podziękował zebranym i zamknął XVI sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 19:00.                   

. 
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